
 

      
Protokół nr LI/23 

z LI Sesji Rady Powiatu Częstochowskiego 
odbytej w dniu 26 października 2023 roku   

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Częstochowie   

 

 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Powiatu Andrzej Kubat o godz. 8:00 otworzył obrady LI Sesji 

witając radnych i gości. 

 

Starosta K. Smela wraz z Przewodniczącym Rady A. Kubatem wręczyli grawertony - 

podziękowania za długoletnią służbę dla samorządu powiatowego radnym: Mariannie 

Dziurze, Andrzejowi Goldsztajnowi i Ignacemu Palutkowi. Grawertony dla pozostałych 

wyróżnionych radnych były przekazane podczas uroczystości w filharmonii z okazji 25-lecia 

powiatu częstochowskiego i kłobuckiego. 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady A. Kubat oświadczył, że w posiedzeniu uczestniczy 24 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 24 osoby stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

Radny nieobecny (1): 

 Henryk Kasiura 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że radni otrzymali porządek obrad wraz z 

zawiadomieniem o sesji za pośrednictwem systemu eSesja. Zapytał, czy są zapytania bądź 

uwagi do zaproponowanego porządku obrad.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie porządek 

obrad. 

 

Rada Powiatu przyjęła porządek obrad: jednomyślnie 23 głosami „za”. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad LI Sesji i powitanie.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.   

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

5. Powołanie komisji uchwał i wniosków. 

6. Informacja z działalności Starosty i Zarządu w okresie międzysesyjnym.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu 

Częstochowskiego na lata 2023 – 2030. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu częstochowskiego na 2023 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie z dróg pojazdów 

i przechowywanie usuniętych pojazdów oraz wysokości kosztów w przypadku 

odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia rocznego Programu współpracy Powiatu 

Częstochowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2024. 
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11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę nr XLV/329/2023 Rady Powiatu 

Częstochowskiego z dnia 9 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań finansowanych ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Śląskiemu. 

13. Informacja o realizacji zadań oświatowych powiatu częstochowskiego za rok szkolny 

2022/2023. 

14. Informacja Przewodniczącego Rady o oświadczeniach majątkowych radnych za 2022 

rok. 

15. Informacja Starosty Częstochowskiego o oświadczeniach  majątkowych pracowników 

starostwa i powiatowych jednostek organizacyjnych za 2022 rok. 

16. Korespondencja Rady Powiatu w okresie międzysesyjnym.. 

17. Wnioski i oświadczenia radnych; komunikaty.  

18. Zamknięcie obrad LI Sesji. 

 
Ad. 4 
Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że protokół nr L/23 z sesji w dniu  

7 września 2023 roku był udostępniony w Biurze Rady oraz w systemie eSesja, a także został 

wyłożony przed niniejszą sesją. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat zapytał, czy są uwagi do protokołu. W związku z ich 

brakiem poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Powiatu przyjęła protokół nr L/23: jednomyślnie 23 głosami „za”. 

 

Ad. 5 

Na wniosek Przewodniczącego Rady w uzgodnieniu z klubami radnych do Komisji Uchwał  

i Wniosków zaproponowano radnych: 

1. Katarzyna Kapica 

2. Monika Kosielak 

 

Rada Powiatu powołała Komisję Uchwał i Wniosków w ww. składzie: jednomyślnie  

23 głosami „za”. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  

 

Ad. 6 

Starosta K. Smela przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu za okres 

międzysesyjny od dnia 7 września  2023 roku omawiając zagadnienia omawiane na 

posiedzeniach Zarządu, w tym podjęte uchwały oraz zadania realizowane przez poszczególne  

wydziały Starostwa i jednostki organizacyjne powiatu, ze szczególnym uwzględnieniem 

zadań: 

 Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa (trwa kampania edukacyjna); 

 Wydziału Edukacji, Kultury, Zdrowia, Sportu i Promocji Powiatu (realizowany jest 

bogaty kalendarz imprez; wybrano nową społeczną radę ds. osób niepełnosprawnych 

pod przewodnictwem radnego A. Jarugi); 

 Powiatowego Zarządu Dróg (inwestycje pozostające w trakcie realizacji, planowane 

wnioski, postępowania przetargowe). 

Trwają prace nad projektem budżetu na 2024 rok. Wskaźniki budżetowe są słabe. Nie 

wiadomo też, jak wyniki wyborów przełożą się na sytuację finansową samorządów. Biorąc to 

pod uwagę, a także obligatoryjne podwyżki wynagrodzeń sytuacja nie rysuje się dobrze. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
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Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym.  

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2023 – 2030 został 

udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr LI/364/2023 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Powiatu Częstochowskiego na lata 2023 – 2030 jednomyślnie: 24 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

   

Ad. 8 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Powiatu Częstochowskiego na 2023 rok został radnym udostępniony w systemie 

eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr LI/365/2023 w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

Częstochowskiego na 2023 rok jednomyślnie: 24 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 

4 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie ustalenia 

wysokości opłat za usuwanie z dróg pojazdów i przechowywanie usuniętych pojazdów oraz 

wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu 

został radnym udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr LI/366/2023 w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

usuwanie z dróg pojazdów i przechowywanie usuniętych pojazdów oraz wysokości kosztów 

w przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu jednomyślnie: 24 

głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

rocznego Programu współpracy Powiatu Częstochowskiego z organizacjami pozarządowymi  
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oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024 został radnym 

udostępniony w systemie eSesja i zaakceptowany przez komisję merytoryczną. 

Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr LI/367/2023 w sprawie przyjęcia rocznego Programu 

współpracy Powiatu Częstochowskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami  

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2024 jednomyślnie: 24 głosami „za”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały.  

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały zmieniającej uchwałę nr 

XLV/329/2023 Rady Powiatu Częstochowskiego z dnia 9 marca 2023 r. w sprawie określenia 

zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2023 roku został radnym udostępniony w systemie eSesja i 

zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr LI/368/2023 zmieniającą uchwałę nr XLV/329/2023 Rady 

Powiatu Częstochowskiego z dnia 9 marca 2023 r. w sprawie określenia zadań 

finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych 

w 2023 roku jednomyślnie: 24 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 

protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały. 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej Województwu Śląskiem został radnym udostępniony w systemie eSesja i 

zaakceptowany przez komisję merytoryczną. Przewodniczący zapytał, czy są uwagi i 

zapytania do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec braku głosów poddał pod głosowanie ww. projekt 

uchwały. 

 

Rada Powiatu podjęła uchwałę Nr LI/369/2023 zmieniającą uchwałę nr XLV/329/2023 Rady 

Powiatu Częstochowskiego z dnia 9 marca 2023 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Województwu Śląskiemu jednomyślnie: 24 głosami „za”. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do 

niniejszego protokołu.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat stwierdził podjęcie ww. uchwały. 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady A. Kubat poinformował, że informacja o stanie realizacji zadań 

oświatowych powiatu częstochowskiego za rok szkolny 2022/2023 została radnym  
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przekazana w materiałach sesyjnych za pośrednictwem systemu eSesja.  Informacja została 

zaakceptowana przez komisję merytoryczną.  

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości informację o stanie realizacji zadań oświatowych. 

Informacja stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił informację o oświadczeniach majątkowych 

radnych za 2022 rok. Wszyscy radni złożyli oświadczenia majątkowe w ustawowym terminie.  

 

W wyniku analizy danych zawartych w oświadczeniach nie stwierdzono nieprawidłowości 

oraz niezgodności. Urzędy skarbowe wezwały 7 radnych do złożenia korekty. Czynności 

pozostają w toku. Informacja stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości ww. informację. 

 

Ad. 15 

Starosta K. Smela przedstawił informację o oświadczeniach majątkowych członków 

zarządu, skarbnika i sekretarza powiatu oraz kierowników jednostek organizacyjnych i innych 

osób wydających decyzje administracyjne za 2022 rok. W wyniku analizy danych zawartych  

w oświadczeniach nie stwierdzono nieprawidłowości oraz niezgodności. Urzędy skarbowe 

wezwały 10 pracowników do złożenia korekty. Czynności pozostają w toku.  Informacja 

stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

Rada Powiatu przyjęła do wiadomości ww. informację.  

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady A. Kubat przedstawił korespondencję, która wpłynęła do Rady w 

okresie od ostatniej sesji tj. od 7 września 2023 roku w tym informację I i II Urzędu 

skarbowego dotyczącą oświadczeń majątkowych radnych. Poszczególne dokumenty 

pozostają do wglądu w Biurze Rady. Informacja stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 

protokołu.  

 

Ad. 17 

Członek Zarządu A. Morzyk przedstawił informację nt. realizacji publicznego transportu 

zbiorowego w powiecie, w tym czynności podjętych na rzecz utworzenia Związku 

Powiatowo-Gminnego. Uchwały wszystkich zainteresowanych organów stanowiących, czyli 

powiatu i 10 gmin zostały podjęte. Na początku września przesłano całą dokumentację do 

wojewody śląskiego, który przekazał ją do Ministerstwa Spraw Wewnętrznych i 

Administracji. Obecnie trwa korespondencja pomiędzy wojewodą a ministrem, żeby 

procedurę dokończyć. Jednak jest już niemożliwe, żeby dobiegła ona do końca przed 

zakończeniem naboru na dopłatę funduszową na rok 2024, gdyż w Ministerstwie nastąpiła 

stagnacja i wojewoda z tego powodu nie może opublikować statutu Związku w Dzienniku 

Urzędowym, a dopiero po tym momencie Związek może się ukonstytuować. Tak więc 

możliwość uzyskania wieloletniej dopłaty w tym roku przepadnie. W związku z powyższym 

powiat w 2024 roku będzie nadal organizatorem i nadal będzie realizował zadania 

komunikacyjne oraz wdrażał szereg rozwiązań kompleksowych i modyfikacji z korzyścią dla 

mieszkańców, a także będzie promował dofinansowanie. Na razie środki są, ale cały czas 

istnieje niebezpieczeństwo, że może ich zabraknąć, tym bardziej, że inne samorządy są 

zainteresowane coraz większym dofinansowaniem. W tej chwili tworzona jest strategia, która 

będzie wpływać na punktację i na ostateczną ocenę skutkującą dofinansowaniem, jak 

wielkość siatki połączeń, częstotliwość połączeń, ilość zatrzymań na przystankach, ilość 

przystanków dostosowanych dla osób niepełnosprawnych. Zaraz po sesji odbędzie się 
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posiedzenie zarządu, na którym będą na temat transportu rozmawiać. Transport publiczny 

jest tkanką żywą, nad którą cały czas trzeba czuwać i uwzględniać nieprzewidziane zjawiska, 

jak np. przebudowę DK 46 między Janowem a Lelowem, która z dnia na dzień mocno 

zaburzyła funkcjonowanie komunikacji, czy remonty w Częstochowie zaburzające rozkłady 

jazdy. Niemniej jednak cały czas mają rękę na pulsie i cały czas dążą do doskonałości.  

 

Radna M. Maciążka poruszyła kwestię niebezpiecznego przejścia dla pieszych w m. Łojki 

na skrzyżowaniu drogi powiatowej z drogą gminną, którym codziennie przechodzi kilkaset 

osób, w tym dzieci do szkoły. Jest to miejsce szczególnie niebezpieczne ze względu na 

zwiększony ruch kołowy związany z budowę autostrady. Od wielu miesięcy mówi się,  

 

zarówno w gminie, jak i w powiecie, że powinno tam powstać odpowiednie oznakowanie, bo  

może tam dojść do tragedii. Do tej pory jednak nic nie zostało zrobione. Tymczasem wczoraj 

zostało tam potrącone dziecko idące do szkoły. Kolejny raz apeluje zatem, aby pochylić się 

nad tematem. W piśmie z czerwca tego roku jeden z członków zarządu poinformował ją, że 

do utworzenia oznakowanego przejścia muszą być spełnione określone  kryteria i że 

przeszkadza tam wjazd do jednego z marketów.  Dlatego pyta, co jest ważniejsze? Wjazdy do 

sklepów, czy życie i zdrowie mieszkańców? Zwraca się zatem do Zarządu o współpracę z 

Urzędem Miejskim w Blachowni w tym zakresie. Notabene są w sołectwie Łojki oznakowane 

przejścia,  którędy mieszkańcy praktycznie nie przechodzą, co oznacza, że tworzenie 

dokumentów zza biurka, a bycie w terenie to dwie różne rzeczy.  

 

Przewodniczący Rady A. Kubat pogratulował zwycięzcom w zawodach strażackich 

organizowanych w Konopiskach o puchar Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 

Pożarnej w kategorii seniorów, a mianowicie drużynie z miejscowości Łysiec, tym bardziej, 

że konkurencja była mocna. Złożył ponadto gratulacje dla gminy Starcza za wysoką 

frekwencję w wyborach parlamentarnych. Premier RP deklarował za to finansowe nagrody 

która wg obliczeń szacunkowych opiewają na kwotę 2,5 mln zł. Czas zatem, aby zrealizować 

obietnicę i przekazać wygraną kwotę zgodnie z publicznie przedstawionymi deklaracjami.  

 

Ad. 18 

Przewodniczący Rady A. Kubat wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 8:45 zamknął 

obrady LI Sesji Rady Powiatu dziękując za sprawne głosowania i udział w sesji 

 
 Sesja była transmitowana i utrwalana za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad są  

udostępnione w BIP i na stronie internetowej powiatu. Płyta CD z nagraniem audio stanowi załącznik nr 13 
do niniejszego protokołu. 

 Transkrypcja stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 Raport z głosowań stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

 

Protokół sporządziła Iwona Ciniewska   
 


